

**SUPREME COURT OF CANADA
PRESS RELEASE**

September 2000

For immediate release

SUPREME COURT OF CANADA TO HOST INTERNATIONAL SYMPOSIUM

OTTAWA -- To mark the 125th Anniversary of its creation, the Supreme Court of Canada will hold a Symposium in Ottawa September 27-29.

Some 200 participants, including the Justices of the Supreme Court, chief justices and judges from Canadian courts and other courts around the world, Attorneys General or their representatives, and legal scholars will attend the Symposium. In addition, an impressive array of speakers will examine the Court's role in Canadian society and abroad. The theme of the Symposium is The Supreme Court : its Legacy and its Challenges. As this year marks the Supreme Court's 125th Anniversary and its 50th Anniversary as the final appeal court for Canada, "the theme is intended to allow us to look at our past, but also look forward to the role of the Court in the new millenium" stated Chief Justice Beverley McLachlin.

This Symposium intends to highlight the Court's role in Canada and abroad and to inform the public about the Court as a national institution central to Canadian democracy.

In order to achieve its objective, the Court has collaborated with law faculties and the Canadian Bar Association in the planning and delivery of this event. The Canadian Bar Association will be editing and publishing the Symposium papers in two editions of the *Canadian Bar Review* that will be widely distributed in the legal profession. The public channel CPAC will be broadcasting later the sessions, allowing all Canadians to follow the proceedings, and the Millenium Bureau of Canada will assist in defraying the costs relating to the attendance of law students and of publication.

"By supporting the participation of law students in this Symposium, as well as the publication of the special volume of the *Canadian Bar Review*, the Millenium Bureau of Canada is providing our future leaders and interested citizens who are unable to attend the Symposium with an opportunity to reflect on the Supreme Court of Canada's role in shaping our country", said the Honourable Herb Gray, Deputy Prime Minister and Minister responsible for the Government of Canada's millennium initiative.

In addition to the Symposium, the Supreme Court is marking its 125th anniversary with the publication of a commemorative book containing the biographies and photographs of all justices who have served on the Court. This

reference work, co-published by Dundurn Press, Toronto, will include a preface by Chief Justice McLachlin, a short history by retired Chief Justice Lamer and a section on the Court's architecturally significant building with illustrations to reflect its Beaux-Arts style.

The members of the Supreme Court hope that the Symposium will be a resounding success, and "that it will contribute to enhancing discussion in Canada about the role of the courts in the lives of Canadians" concluded Chief Justice McLachlin.

Attendance at the Symposium is by invitation as the number of seats is limited to 225 participants. Representatives from the media are also invited. Journalists wishing to attend are asked to contact Mr. James O'Reilly to ensure that appropriate arrangements can be made.

Ref.: Mr. James O'Reilly
Executive Legal Officer
Tel.: (613) 996-9296

**COUR SUPRÊME DU CANADA
COMMUNIQUÉ DE PRESSE**

Septembre 2000

Pour diffusion immédiate

LA COUR SUPRÊME DU CANADA SERA L'HÔTE D'UN COLLOQUE INTERNATIONAL

OTTAWA -- Pour marquer le 125^e anniversaire de sa création, la Cour suprême du Canada organise un colloque à Ottawa, du 27 au 29 septembre.

Quelque 200 participants, dont les juges de la Cour suprême, des juges en chef et des juges d'autres tribunaux du Canada et d'autres pays, les procureurs généraux ou leurs représentants et des juristes assisteront au colloque. Une brochette impressionnante de conférenciers examineront le rôle de la Cour dans la société canadienne et à l'étranger. Le colloque a pour thème : La Cour suprême : son héritage et ses défis. Comme la Cour fête cette année son 125^e anniversaire d'existence et son 50^e anniversaire en qualité de plus haute juridiction d'appel du Canada, le juge en chef Beverley McLachlin a précisé que « ce thème a pour but de nous permettre de jeter un regard sur notre passé, mais aussi de nous tourner vers l'avenir pour réfléchir au rôle que jouera la Cour au cours du nouveau millénaire ».

Ce colloque veut mettre en lumière le rôle de la Cour au Canada et à l'étranger et informer le public sur sa vocation en tant qu' institution nationale essentielle à la démocratie canadienne.

Pour atteindre son objectif, la Cour prépare cet événement en collaboration avec les facultés de droit et l'Association du Barreau canadien. L'Association du Barreau canadien assurera la publication des actes du colloque et leur publication dans deux numéros de la *Revue du Barreau canadien*, qui seront diffusés à grande échelle parmi les membres de la profession juridique. La chaîne publique CPAC diffusera en différé les séances pour que tous les Canadiens puissent suivre les débats, et le Bureau du Canada pour le millénaire aidera à couvrir les frais de participation des étudiants en droit et les frais de publication.

« En favorisant la participation des étudiants en droit à ce colloque et en publiant le volume spécial de la *Revue du Barreau canadien*, le Bureau du Canada pour le millénaire permettra à nos dirigeants de demain et aux citoyens intéressés qui ne peuvent assister au colloque de réfléchir au rôle que joue la Cour suprême du Canada dans la configuration de notre pays", a déclaré le vice-premier ministre Herb Gray, ministre responsable du projet du Canada pour le millénaire.

De plus, la Cour suprême publiera un livre commémoratif contenant les biographies et les photographies des juges qui ont siégé à la Cour. Cet ouvrage de référence, coédité par la maison Dundurn Press, de Toronto, comporte une préface rédigée par le juge en chef McLachlin, un court historique de la Cour préparé par le juge en chef Lamer, à la retraite, et une section sur l'architecture remarquable de l'édifice de la Cour, avec des illustrations qui en font ressortir le style Beaux-Arts.

Les juges de la Cour suprême espèrent que ce colloque connaisse un succès retentissant et qu'il « contribue à stimuler la discussion, au Canada, sur le rôle des tribunaux dans la vie des Canadiens » a conclu le juge en chef McLachlin.

La participation au colloque se fait sur invitation, car le nombre de places est limité à 225. Des représentants des médias y sont aussi invités. Les journalistes qui désirent y assister sont priés de communiquer avec M^e James O'Reilly.

Renseignements: M^e James O'Reilly
Adjoint exécutif juridique
Tél. : (613) 996-9296
